
Zápisnica zo zasadnutia Komisie pre vnútorné hodnotenie kvality na HTF 
23.5.2022 | 10.00 | kancelária dekanky HTF 

 

Prítomní: Mgr. art. Ladislav Patkoló, ArtD., Mgr. art. Eva Gabčová, Mgr. art. Ľubica Orovnická ArtD., 
doc. Mgr. art. Jana Pastorková ArtD., Mgr. art. Marián Lejava ArtD., Mgr. art. Juraj Tomka, ArtD. 

Ospravedlnení: Mgr. Adrian Rajter 

Hostia: prof. Irina Čierniková, ArtD., dekanka HTF VŠMU 

 
Priebeh zasadnutia: 
Pán predseda Komisie Mgr. art. L. Patkoló, ArtD. uvítal prítomných členov Komisie a informoval: 

• o genéze vzniku Vnútorného systému zabezpečovania kvality (ďalej len VSZK) – o vzniku 
štandardov SAAVŠ v zmysle Zákona o kvalite vychádzajúceho z ESG 2015,  

• o zákonnej povinnosti zosúladenia VŠ na Slovensku s vyššie uvedenými štandardmi, 
• o prijatých predpisoch VŠMU pre vytvorenie VSZK na univerzitnej a fakultnej úrovni,  
• o prehľade predpisov tvoriacich Vnútorný systém zabezpečovania kvality na VŠMU,  

o Pán Mgr. art. J. Tomka, ArtD. položil otázku ohľadom rôznych typov akreditácie a jej 
súčasného stavu. Pán predseda Komisie v krátkosti popísal doterajší priebeh akreditačného 
procesu a vysvetlil jednotlivé typy novej akreditácie:  

1. prvá fáza akreditácie sa týkala Študijných programov (2021) a v budúcnosti bude 
prebiehať na základe princípu periodického hodnotenia Radou kvality VŠMU, 

2. akreditáciou prechádzajú aj habilitačné a inauguračné konania,  
3. novinkou je akreditácia inštitúcie, vytvorenia autonómneho VSZK na VŠMU - 

zavedenia opatrení a prvkov, ktoré organicky doteraz neboli vo VŠ na Slovensku  
prítomné (zosúladenie VSZK na VŠMU so zákonom a štandardmi je potrebné 
vykonať v zákonnej lehote najneskôr do 24 mesiacov od nadobudnutia ich 
účinnosti a o tejto skutočnosti  bezodkladne informovať agentúru, následne bude 
VSZK na VŠMU agentúra dôkladne posudzovať. Na základe posudzovania bude 
alebo nebude VŠMU udelená inštitucionálna akreditácia. V prípade neúspechu 
bude VŠMU pod stálym dohľadom SAAVŠ a nebude môcť vnútorný systém 
vykonávať vo vlastnej réžii. 

• o kompetenciách Komisie kvality: 
o činnosť Komisie kvality vyplýva zo Štatútu Komisie a súvisiacich predpisov, 
o Komisia spracúva hodnotiacu správu o kvalite vzdelávania na HTF na podklade seba 

hodnotiacich správ katedier,  
o informuje o nedostatkoch Radu kvality VŠMU, 
o Komisia kvality rieši zmeny menšieho rozsahu, väčšie zmeny má v kompetencii Rada pre 

vnútorné hodnotenie kvality na VŠMU, 
o Komisia kvality môže hodnotiť ďalšie činnosti vnútorného systému na podnet dekana alebo 

Rady pre vnútorné hodnotenie kvality 
• o aktuálnom stave VSZK a aktuálne prebiehajúcich činnostiach vyplývajúcich z implementácie 

VSZK: 
o  Dotazník študentov:  

a) jeden z kľúčových nových nástrojov zberu dát spätnej väzby, na základe ktorých 
bude prebiehať vyhodnocovanie kvality vzdelávania na fakulte. Študentský 
dotazník je len začiatkom procesu, nasledovať bude zber spätnej väzby od 
ďalších zainteresovaných strán, 



b) zber dát od študentov v bude prebiehať od 23. 5. do 30. 6. elektronickou formou, 
odpovede sú anonymné, 

c) vyhodnocovanie dát a všetky ďalšie procesy s ním spojené, budú vždy prebiehať 
s fázovým posunom (napr. v ak. roku 22/23 sa budú vyhodnocovať 
a implementovať zmeny na základe dát z ak. roka 21/22) 

- Pani dekanka podotkla, že by bolo vhodné využiť blížiace sa ŠS na 
oboznámenie absolvujúcich študentov o dotazníkoch - vyzdvihla 
výhodu bezprostredného kontaktu. Dáta od absolvujúcich 
študentov sú pre celý proces veľmi cenné.  

- Pán Mgr. art. J. Tomka, ArtD. položil otázku ohľadom časovej 
dostupnosti zozbieraných dát. Odpovedal pán predseda: Zber dát 
prebieha na úrovni rektorátu do konca júna. O prvých výstupoch 
a vyhodnoteniach bude predseda členov Komisie informovať po 
ich obdržaní. 

o  Revízia ILP: 
a) ILP sú jednou zo súčastí no nie jadrom VSZK. VSZK hovorí o dohliadaní na 

postupnú aktualizáciu ILP, VUPCH a ďalších dokumentov, ktoré budú zverejnené 
a budú podliehať periodickému vyhodnocovaniu. Mnohé z nich preto nemôžu 
ostať v súčasnom stave. 

- Pani dekanka upozornila na dôležitosť periodickej aktualizácie 
VUPCH garantov o novú umeleckú/publikačnú činnosť. 

b) Následkom vytknutia kvalitatívneho spracovania niektorých ILP od SAAVŠ pri 
akreditačnom posudzovaní ŠP na HTF v r. 2021 vzniklo na VŠMU Metodické 
usmernenie pre prípravu ILP, ktoré má zabezpečiť ich kvalitatívny obsah. 

- Pani doc. Mgr. art. J. Pastorková, ArtD. položila otázku ohľadom 
periodickej aktualizácie ILP, odpovedal pán predseda: Ak budú ILP 
napísané kvalitne, ich každoročná aktualizácia sa bude týkať hlavne 
odporúčanej literatúry, aktualizácie zoznamu vyučujúcich 
pedagógov, a pod. Každú aktualizáciu následne schváli príslušný 
garant. 

- Pán Mgr. art. J. Tomka, ArtD. sa spýtal na závažnosť  kategórie 
Odporúčaná literatúra v rámci ILP, odpovedal pán predseda: 
Odporúčaná literatúra definitívne nevymedzuje študijné okruhy 
predmetu.  Zásadné/určujúce kategórie v rámci ILP sú Výstupy 
vzdelávania, Podmienky na absolvovanie predmetu, Osnova 
predmetu. 

• o prehľade doterajších zmien v súvislosti s VSZK: 
o Personálne posilnenie vo vedení fakulty – vytvorenie pozície prodekana pre vnútorný 

systém kvality, 
o Personálne posilnenie v oblasti administrácie VSZK - administrátori kvality pôsobiaci na 

jednotlivých fakultách, ktorých koordinuje manažér kvality vzdelávania, pôsobiaci na 
rektoráte, 

o Prijatie množstva predpisov a usmernení ohľadom VSZK na fakultnej aj celoškolskej úrovni, 
o nový web VŠMU 

- Pani doc. Mgr. art. J. Pastorková, ArtD. sa spýtala na organizáciu 
administrácie webovej stránky HTF, odpovedal pán predseda: 
Administrácia webovej stránky má 3 úrovne – úroveň prístupu 
k editovaniu obsahu z katedry/pracoviska, fakultnú úroveň 
(administrátor kvality, vedúci KUP) a rektorátnu úroveň. 
Kompetencie práv na úpravu webstránky sú vytýčené 
v Metodickom usmernení o administrácii webovej stránky HTF. 

Voľná diskusia: 
• Pani Mgr. art. E. Gabčová sa spýtala na frekvenciu budúcich stretnutí a na kompetencie Komisie, 

odpovedal pán predseda: Predseda Komisie koordinuje jej činnosť, pripravuje stretnutia a o jej 



ďalšej činnosti bude členov oboznamovať na zasadnutiach. Nasledujúce stretnutia budú viac 
štruktúrované, bude čo predpokladá možnosť prípravy. Ku Komisii sa dostanú predvyplnené 
formuláre s dátami od študentov a komentármi z katedier, na základe ktorých Komisia vypracuje 
hodnotiacu správu. 

• Niektorí členovia Komisie vyjadrili obavy z prípadných nerealizovateľných požiadaviek 
vyplývajúcich z anonymných dotazníkov. Pán predseda odpovedal, že študenti majú plné právo 
a slobodu napísať do dotazníka v súvislosti so študijným procesom na VŠMU čokoľvek podľa 
vlastného vedomia a svedomia. Úlohou Komisie je tieto dáta a aj spätnú väzbu katedier vyhodnotiť 
a navrhnúť ďalší postup. 

• Pani doc. Mgr. art. J. Pastorková, ArtD. vyzvala prítomných aby informovali a motivovali študentov 
k vyplneniu dotazníka – pedagógovia sa o dôležitosti vyplnenia dotazníka majú dozvedieť na úrovni 
katedier, absolvujúci študenti môžu byť o dotazníku informovaní aj na ŠS. Vyjadrila prosbu k pani 
Mgr. art. E. Gabčovej, ako zástupkyni študentov, aby aj medzi študentami prebiehala v tejto téme 
osveta. Pán predseda doplnil, že informácie o dotazníku budú k študentom prichádzať po viacerých 
líniách. 

• Pán predseda informoval prítomných, že sa zúčastní na konferencii SQAF 2022 – Budúcnosť 
zabezpečovania kvality na vysokých školách, ktorá sa bude konať 26. – 27. 5. 2022 v Hoteli Tatra 
v Bratislave. V prípade dôležitých výstupov bude o nich členov Komisie informovať. Následne sa 
poďakoval prítomným za účasť a schôdzu uzavrel. 

 

 

Bratislava, 23. máj 2022 

 

 
 
 

Zapísal: Overil: 
Mgr. art. Jozef Remenár Mgr. art. Ladislav Patkoló, ArtD. 

Administrátor kvality na HTF predseda Komisie pre vnútorné hodnotenie 
kvality na HTF 

 
 
 

Ladislav Patkoló


